
Posledné tohtoročné rokovanie Predstavenstva SPPK

Potrebujeme byť súčasťou európskych rokovaní o zmenách v poľnohospodárskej politike aj v kontexte
možného vstupu Ukrajiny do Európskej únie a dovozov jej potravín do Európy. Zhodli sa na tom
členovia Predstavenstva Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory.

Pred rokovaním V4

Rokovanie Predstavenstva Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory sa uskutočnilo 28.
novembra a práve téma dovozov ukrajinských agropotravinárskych komodít a postoja Slovenska pri
európskom riešení tejto otázky bola mimoriadne aktuálna. Úrad komory totiž v čase rokovania
predstavenstva pripravoval veľké dvojdňové stretnutie predstaviteľov agropotravinárskych
samospráv krajín V4 – Slovenska, Poľska, Maďarska a Českej republiky. Uskutočnilo sa vo Vysokých
Tatrách 7. a 8. decembra (zo stretnutia sú dva články zverejnené na webe sppk.sk). Pozícia
Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory sa kreuje aj na rokovaniach predstavenstva,
takže debata o tejto téme bola na prelome novembra a decembra nanajvýš podstatná.

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora je veľmi aktívna v rámci rokovaní na
medzinárodnej pôde, a to najmä čo sa týka nastavenia európskej Spoločnej poľnohospodárskej
politiky (SPP). Z pohľadu nedávnej diskusie sme širšiu debatu o požiadavkách agropotravinárov
Vyšehradského regiónu spustili už v roku 2018, kedy posledný marcový deň v Bratislave podpísalo
šesť poľnohospodárskych samospráv zo Slovenska, Česka, Poľska, Litvy, Estónska a Chorvátska
Bratislavskú deklaráciu. Tento významný dokument dal základ všetkým rokovaniam v rámci
pripravovanej SPP po roku 2020. Za Slovenskú poľnohospodársku a potravinársku komoru ju
podpísal jej vtedajší dlhoročný predseda Milan Semančík.

Ísť za svojím názorom

Dnes, päť rokov od podpisu deklarácie, SPPK naďalej pokračuje v presadzovaní svojich požiadaviek



naprieč európskym regiónom, no tentokrát už aj v kontexte zásadných globálnych zmien, ktoré majú
a budú mať zásadný vplyv na slovenských poľnohospodárov a potravinárov. Do silnejúcich úvah
a diskusií o možnom vstupe Ukrajiny do Európskej únie musia byť od začiatku zapojení aj európski
producenti potravín, keďže prípadný vstup nášho východného suseda zásadne ovplyvní fungovanie
jednotného európskeho trhu a raz a navždy ho zmení.

„Pre mňa je kľúčové, aby naši členovia, no aj nečlenovia komory vedeli, čo SPPK robí aj
v medzinárodnej oblasti. A zároveň si treba aj odpovedať na otázku - čo by bolo, keby komory nebolo.
Aj európske záležitosti potrebujeme riešiť zdola a následne vyvinúť čo najväčší tlak na Brusel pri
nastavovaní budúcich pravidiel na európskom trhu,“ vysvetlil členom predstavenstva komory jeho
predseda Emil Macho.

Na európske riešenia pritom budeme musieť reagovať čoraz častejšie a netýka sa to len
obchodovania s Ukrajinou a jej možného vstupu do únie. Na záplavu európskych zelených návrhov či
nastavenie  Spoločnej poľnohospodárskej politiky je nutné reagovať rýchlo, odborne s presahom na
európske organizácie poľnohospodárov a potravinárov. Práve preto je komora členom Konzorcia
s Českými agrárnymi samosprávami a aj organizácie COPA – COGECA. Navyše, toto spojenectvo
bude kľúčové aj pre nové obdobie, ktoré sa odštartuje budúce leto voľbami do Európskeho
parlamentu a následným zostavením európskych parlamentných výborov a aj samotnej Európskej
komisie. Len silným hlasom európskych poľnohospodárov a potravinárov s identickými záujmami
môžeme presvedčiť budúcich europoslancov, akým smerom sa má ďalej uberať výroba európskych
potravín na pozadí klimatických zmien a možného rozširovania únie o nových členov.

 


